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P R O T O K Ó Ł Nr XXXI/2013 

z obrad XXXI, Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 20 marca 2013 roku 

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 19 
20

. 

Przewodniczył: Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni – Sławomir Lisek 

Przed otwarciem sesji Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni Sławomir Lisek 

odczytał upoważnienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni Henryka Kani 

do prowadzenia sesji (upoważnienie w załączeniu do protokołu). 

 

W obradach uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 87 % ustawowego składu Rady. 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni, 

Skarbnik Gminy, 

Radca Prawny, 

Dyrektor Biblioteki, 

Dyrektora MDK 

Kierownicy Referatów, 

Kierownik ZMK, 

Sołtysi, 

Mieszkańcy, 

 

Załączniki: 

1. Upoważnienie Przewodniczącego. 

2. Lista obecności radnych. 

3. Lista obecności osób zaproszonych. 

4. Lista obecności sołtysów. 

5. Interpelacje Radnej Bożeny Forma. 

6. Interpelacja Radnej Edyty Mandryk. 

7. Interpelacje Radnego Jerzego Zdunka. 

8. Interpelacja Małgorzaty Sukiennik. 

9. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa. 

10. Opinie Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej. 

11. Opinie Komisji Rewizyjnej. 

12. Uchwała Nr 178/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia odpowiedzi na skargę 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach na uchwałę nr 177/XXX/2013 

Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 6 marca 2013 roku dotyczącą stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego. 

13. Uchwała Nr 179/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na rok 2013. 

14. Uchwała Nr 180/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady 

na rok 2013rok. 

15. Uchwała Nr 181/XXXI/2013 w sprawie uchylenia uchwały nr 157/XXVII/2012 Rady 

Miejskiej w Blachownia z dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 

powstają odpady komunalne. 

16. Uchwała Nr 182/XXXI/2013 w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVII/2012 Rady 

Miejskiej w Blachownia z dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie określenia wzoru 
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deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi składane przez 

właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. 

17. Uchwała Nr 183/XXXI/2013 w sprawie zmiany uchwały nr 175/XXIX/2013 Rady 

Miejskiej w Blachowni z dnia 30 stycznia 2013 roku w sprawie ustalenia stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości zagospodarowanie odpadami. 

18. Uchwała Nr 184/XXXI/2013 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości w zakresie gospodarowanie odpadami komunalnymi 

19. Uchwała Nr 185/XXXI/2013 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych na terenie Gminy Blachownia. 

20. Uchwała Nr 186/XXXI/2013 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Blachownia. 

21. Uchwała Nr 187/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia 

w 2013 roku. 

22. Uchwała Nr 188/XXXI/2013 w sprawie funduszu sołeckiego. 

23. Uchwała Nr 189/XXXI/2013 w sprawie dostosowania obowiązującej uchwały 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej do nowych regulacji i zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Blachownia na rok 2013. 

24. Uchwała Nr 190/XXXI/2013 w sprawie zmian w budżecie gminy i planie finansowym 

na rok 2013. 

25. Sprawozdanie informujące o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w rejonie 

działania Komisariatu Policji w Blachowni w 2012 roku. 

26. Sprawozdanie z  wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

27. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

28. Sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu, Promocji Gminy i Integracji  Europejskiej 

29. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XXVIII, XXIX, XXX 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

7a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu 

     Administracyjnego w Gliwicach na uchwałę nr 177/XXX/2013 Rady Miejskiej 

     w Blachowni z dnia 6 marca 2013 roku dotyczącą stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

      radnego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na rok 2013. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji Rady na rok 2013. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 157/XXVII/2012 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, 

a powstają odpady komunalne. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVII/2012 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi składane przez 

właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 175/XXIX/2013 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 30 stycznia 2013 roku w sprawie ustalenia stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za gospodarowanie odpadami. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych na terenie Gminy Blachownia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Blachownia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2013 roku. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2013. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy i planie finansowym na rok 2013. 

20. Sprawozdanie informujące o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w rejonie 

działania Komisariatu Policji w Blachowni w 2012 roku. 

21. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

22. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

23. Sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu, Promocji Gminy i Integracji  Europejskiej 

24. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

25. Wolne wnioski. 

26. Zamknięcie obrad XXXI Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Sławomir Lisek otwierając obrady Sesji przywitał 

Radnych, P. Burmistrz, Kierowników Referatów, Dyrektorów, Sołtysów i wszystkich przybyłych 

gości.  

 

Ad pkt. 2. 

Wiceprzewodniczący Sławomir Lisek wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad: 

 

punktu 7 a: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Gliwicach na uchwałę nr 177/XXX/2013 Rady miejskiej w Blachowni 

z dnia 6 marca 2013 roku dotyczącą stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 

Wniosek został przyjęty większością głosów w stosunku 11 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

1 głos „wstrzymuję się” 

Na sali obecnych 12 radnych. 
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Burmistrz Blachowni Anetta Ujma wnioskowała o wprowadzenie zmiany w punkcie 18 

porządku obrad polegającej na wyprowadzeniu projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Blachownia na rok 2013  

i wprowadzeniu projektu uchwały w sprawie dostosowania obowiązującej uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej do nowych regulacji i zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Blachownia na rok 2013. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 12 głosów „za”. 

Na sali obecnych 12 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Sławomir Lisek poddał pod głosowanie zmieniony 

porządek obrad po zmianach został poddany pod głosowanie i został przyjęty jednogłośnie 12 

głosów „za”. 

Na sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Sławomir Lisek prosił o usprawiedliwienie 

na dzisiejszej sesji nieobecności Radnych Henryka Kani z powodu choroby i Macieja Ryś 

z powodu pełnienia spraw służbowych.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

na Komisji Oświaty Radnego Macieja Ryś w dniu w dniu 26 lutego 2013 roku z powodu pełnienia 

obowiązków służbowych. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maciej Ryś prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

Jerzego Zdunka na Komisji w dniu 17.12.2012 r. i 19.12.2012 r. na sesji z powodu pobytu 

w szpitalu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Jerzy Zdunek prosił o usprawiedliwien.ie nieobecności na Komisji 

w dniu 4 marca 2013 roku Jacka Roguta z powodu choroby. 

Usprawiedliwienia Radnych zostały przyjęte jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

W tym punkcie na sesję przybył Radny Marek Kułakowski.  

 

Ad pkt. 4. 

Radna Małgorzata Sukiennik poinformowała, że zapoznała się z protokołami z Sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni: z sesji XXVIII, z sesji XXIX, oraz z sesji nr XXX i stwierdziła, 

że protokoły rzetelnie odzwierciedlają przebieg obrad prosiła o ich przyjęcie. 

Protokół z sesji XXVIII 

został przyjęte większością głosów w stosunku – 10 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

Protokół z sesji XXIX  
został przyjęte większością głosów w stosunku – 11 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

Protokół z sesji XXX 

został przyjęte większością głosów w stosunku – 10 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

 Radny Andrzej Cierpiał. 

 Radna Bożena Forma.  

 Radny Wacław Matuszewski. 
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Radni wyrazili zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt. 6: 

Burmistrz Blachowni – Anetta Ujma poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 

od 29 stycznia 2013 roku do 19 marca 2013 roku wykonano następujące zadania: 

1. Wydano dwie decyzje zatwierdzające podział nieruchomości. 

2. Wydano pięć zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości. 

3. Sporządzono 2 protokoły uzgodnień dotyczące wykupu mieszkań na rzecz głównych 

najemców.Akty notarialne zawarte zostały w dniu 07 marca 2013 roku na zakup kolejnych 

mieszkań. 

4. W dniu 15 lutego 2013 przeprowadzono przetarg na najem lokalu użytkowego w Łojkach 

przy ul. Długiej 50 

5. W dniu 20 lutego br. przeprowadzono przetarg na sprzedaż dwóch lokali mieszkalnych ( 

ul. Bankowa 10 m 12 i ul. Kubowicza 5 m 29. Przetarg zakończył się wynikiem 

negatywnym wobec nie wpłacenia wadium.  

6. W dniu 27 lutego br. przeprowadzony został przetarg na sprzedaż 4 działek budowlanych 

położonych przy ul. Mostowej w Starej Gorzelni. Zakończył się wynikiem negatywnym w 

związku z tym, że nie wpłacono wadium.  

7. Przygotowano i przesłano do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego wniosek o przekazanie 

gminie dotacji celowej na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego na kwotę 2.504,54 zł. 

8. Przeprowadzono postępowanie i udzielono użytkownikom wieczystym 31 bonifikat opłaty 

rocznej. 

9. Wydano 21 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

10. Wydano dwie opinie dotyczące budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

11. Wydano 45 decyzji o przyznaniu dodatku mieszkaniowego dla najemców lokali 

komunalnych, właścicieli mieszkań komunalnych, właścicieli mieszkań spółdzielczych. 

(32 decyzje dla ZMK i Wspólnot, 13 decyzji dla Spółdzielni). 

13. Rozstrzygnięty został przetarg na: Termomodernizację budynków; USC Blachownia, OSiR 

w Blachowni. Przetarg wygrała Firma Handlowo Usługowa "Dziedzicki" z Konopisk. 

14. Rozstrzygnięty został przetarg na wykonanie budowy targowiska w ramach programu 

„Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej (PROW na lata 2007-2013). 

Przetarg wygrała Firma Handlowo Usługowa Maciej Dobosz z Krzepic.  

15. Rozstrzygnięty został przetarg na budowę OSP w Blachowni. Wygrała Firma "Copper"  

z Pabianic. 

16. Do Marszałka Województwa Śląskiego zostało przygotowane sprawozdanie z Krajowego 

programu oczyszczania ścieków komunalnych za 2012 rok. 

17. Zlecono wykonanie naprawy ubytków w drogach na terenie gminy Blachownia. Dokonano 

18 nowych wpisów do ewidencji działalności gospodarczej. 

18. Dokonano 113 zmian w ewidencji działalności gospodarczej. 

19. Wykreślono z ewidencji działalności gospodarczej 19 podmiotów.  

20. W dniu 18 lutego 2013 r. w Sali Konferencyjnej OSiR w Blachowni odbyło spotkanie 

informacyjne Urzędu Miejskiego w Blachowni i Powiatowego Urzędu Pracy w 

Częstochowie z przedsiębiorcami. Tematem spotkania były nowe projekty, które realizuje 

PUP Częstochowie a z których mogą skorzystać przedsiębiorcy.  

21. W dniu 21 maja będą organizowane badania mammograficzne dla kobiet w wieku od 50 

do 69 lat. 

22. Dokonano 17 wymeldowań z pobytu stałego i 33 zameldowań na pobyt stały.  



 

6  

23. Zarejestrowano 19 zgonów, 12 urodzeń i 5 związków małżeńskich.  

 

Ad pkt. 7 

Radna Bożena Forma złożyła interpelacje w sprawie: 

 Remontu ulicy powstańców, Brzozowej, Ogrodowej (interpelacja w załączeniu  

do protokołu). 

 Organizacji spotkań z mieszkańcami gminy Blachownia, osób odpowiedzialnych  

za informację, związaną z nowymi zasadami gospodarowania odpadami (interpelacja  

w załączeniu do protokołu). 

 Uzupełnienia oświetlenia na ulicy Częstochowskiej (interpelacja w załączeniu  

do protokołu). 

 Informacji o działaniach zapobiegających rozprzestrzenianiu się barszczu Sosnowskiego 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 Informacji zawartej w „Wiadomościach z Ratusza” dotyczącej opłat za selektywne 

zbieranie odpadów komunalnych, w której podane są błędne kwoty. Prosiła o sprostowanie 

informacji. 

 Zapytała, z czego wynika różnica kosztów remontów ul. Krętej, ul. Wiśniowej pomiędzy 

informacją zawartą w „Wiadomościach z Ratusza” a danymi z przetargów?  

W informatorze podano znacznie wyższe koszty.  

 Zapytała czy został dokonany odbiór komisyjny ulicy Wiśniowej? 

 Zatrzymywania przed urzędem i nakładania mandatów przez osoby cywilne  

za przechodzenie w niedozwolonym miejscu. Zapytała czy została powołana do tego celu 

służba cywilna? 

 

Radny Jacek Chudy prosił o wyremontowanie ulicy Kruczej, Wroniej i Bocianie, ponieważ stan 

dróg jest bardzo zły, ludzie na tych ulicach grzęzną w błocie.  

Radna Edyta Mandryk złożyła interpelacje w sprawie: 

 Sprzątania zanieczyszczeń po psach. 

 Zamontowania lampy na ul. Miodowej. 

 Uporządkowania trawnika na skwerze przed Szkołą Podstawową. 

 Przesunięcia środków przeznaczonych na remont ul. Wielkoborskiej na inny cel. 

 Likwidacji kałuży na skrzyżowaniu ul. 1 Maja i Partyzantów. 

 Przeznaczenia starego budynku OSP. 

 Zamieszczania zawiadomień o posiedzeniach Komisji Rady. 

Powyższe interpelacje w załączeniu do protokołu. 

 

Radny Jerzy Zdunek złożył interpelacje w sprawie: 

 Podjęcia działań w sprawie uporządkowania posesji przy ul. Cisiańskiej (interpelacja 

w załączeniu do protokołu). 

 Usunięcia w ramach gwarancji wad w elewacji budynku Szkoły Podstawowej 

w Cisiu i na schodach remizy w Cisiu (interpelacja w załączeniu do protokołu).  

 

Radna Małgorzata Sukiennik złożyła interpelacje w sprawie: 

1. Ustawienia znaku zakazu parkowania przy bloku ul. Sienkiewicza 9 (interpelacja 

w załączeniu do protokołu). 
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Ad pkt 7a. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał treść skargi 

złożonej przez Radnego Marka Kułakowskiego na uchwałę Rady Miejskiej w Blachowni 

Nr 177/XXX/2013 z dnia 6 marca 2013 roku w sprawie w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego (skarga w załączeniu do protokołu). 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radna Edyta Mandryk zapytała, dlaczego Rada podejmuje uchwałę w tej sprawie? Czy leży 

to w kompetencji Ray? 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że organem zaskarżanym jest Rada Miejska. Rada 

w oparciu o art. 54 prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi podejmuje uchwałę 

w sprawie przyjęcia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Odpowiedz na skargę będzie podpisana przez Burmistrza, ponieważ organem, który reprezentuje 

Gminę na zewnątrz jest Burmistrz. 

Radna Edyta Mandryk zapytała czy bez podjęcia uchwały skarga nie zostanie przekazana? 

Radca Prawny Agnieszka Glińska odpowiedziała, że w takim przypadku Radny Marek 

Kułakowski mógłby wystąpić o nałożenie grzywny, ponieważ w terminie trzydziestu dni należy 

przekazać skargę wraz z odpowiedzią i aktami sprawy stąd też podejmowana jest uchwała. 

Radny Krzysztof Imiołek uważał, że przekazanie projektu uchwały przed sesją jest zbyt późne, 

ponieważ radni nie mają czasu na zapoznanie się z projektem. 

Radna Edyta Mandryk stwierdziła, że nie zgadza się z uzasadnieniem do projektu uchwały, 

ponieważ w odpowiedzi wnosi się o oddalenie skargi.  

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że Rada podjęła uchwałę o wygaszeniu mandatu 

radnego, z którą się nie zgadza Radny Marek Kułakowski. Jeżeli Rada podjęła stanowisko, 

że zachodzą przesłanki wygaszenia mandatu to tym samym nie zgadza się z argumentami 

radnego, dlatego wnosi, że skarga jest niezasadna.  

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Gliwicach na uchwałę nr 177/XXX/2013 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 6 marca 2013 

roku dotyczącą stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 

Uchwała Nr 178/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach na uchwałę nr 177/XXX/2013 Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 6 marca 2013 roku dotyczącą stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego została podjęta 

większością głosów w stosunku: 9 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

Głosowało 12 radnych. Radny Marek Kułakowski nie głosował. 

 

Radny Marek Kułakowski odniósł się do uzasadnienia uchwały i stwierdził, że radni są 

wprowadzani w błąd, ponieważ w uzasadnieniu podaję się, że jest jedynym przedstawicielem 

wspólnoty, a przedstawicielami są dwie lub trzy osoby. Nie ma wpływu na podejmowane decyzje, 

ponieważ decyzje są podejmowane przez głosowanie. 

 

Ad pkt 8. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Sławomir Lisek przed odczytaniem projektu uchwały 

przyjęcia planu pracy Rady na rok 2013 wyjaśnił, że plan pracy został przekazany radnym. 

Uwzględniono w nim jeden z punktów zaproponowanych przez Klub Radnych „Razem dla 

Gminy Blachownia”. 
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Radny Krzysztof Imiołek złożył formalny wniosek w imieniu Klub Radnych „Razem dla Gminy 

Blachownia” o ujęcie w planie pracy Rady na rok 2013 następujących propozycji: 

1. Problemu bezrobocia na terenie Gmin Powiatu Częstochowskiego ze szczególnym, 

uwzględnieniem danych porównywalnych dotyczącym naszego terenu 

w kontekście lat 2010 – 2012 w tym działania podejmowane przez Urząd Pracy 

w Częstochowie oraz Gminę w zakresie tworzenia miejsc pracy i spadku 

bezrobocia.  

2. Przedstawienia wizji docelowej do roku 2020 przez Burmistrza pod dyskusję rady 

i mieszkańców w zakresie rozwoju gminy w kontekście zadań inwestycyjnych 

na ternach dotychczas niezagospodarowanych w zakresie budownictwa 

wielorodzinnego, jednorodzinnego, budowy obiektów produkcyjnych i handlowo – 

usługowych oraz zagospodarowania terenów wokół zbiornika oraz samego zalewu. 

Służące celom opracowania planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

przewidzianych pod inwestycje.  

3. Informacji Starostwa Powiatowego w tematyce funkcjonowania Szpitala im. R. 

Weigla oraz samego dzierżawcy w sferze opieki zdrowotnej, sytuacji 

ekonomicznej, zatrudnienia oraz działań docelowych zmierzających do poprawy 

istniejącego stanu. Wypracowania stanowiska w kwestii prawidłowego 

funkcjonowania w/w jednostki. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Sławomir Lisek poddał pod głosowanie wniosek Klubu 

Radnych „Razem" dla Gminy Blachownia”. W wyniku głosowania wniosek został odrzucony 

- 4 głosy „za”, 6 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

Sprawie przyjęcia planu pracy Rady na rok 2013. 

 

Uchwała Nr 179/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na rok 2013 została podjęta 

większością głosów w stosunku 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymuję się” 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 9. 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady na rok 2013rok. 

 

Uchwała Nr 180/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady na rok 

2013rok została podjęta większością głosów w stosunku 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 

głosy „wstrzymuję się” 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 10. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

uchwalenia uchylenia uchwały nr 157/XXVII/2012 Rady Miejskiej w Blachownia z dnia 

19 grudnia 2012 roku w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię Komisji 
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w sprawie uchwalenia uchylenia uchwały nr 157/XXVII/2012 Rady Miejskiej w Blachownia z 

dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie uchwalenia uchylenia uchwały nr 157/XXVII/2012 Rady Miejskiej 

w Blachownia z dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 181/XXXI/2013 w sprawie uchylenia uchwały nr 157/XXVII/2012 Rady Miejskiej 

w Blachownia z dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne została podjęta większością głosów w stosunku 10 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymuje 

się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 11. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

uchylenia uchwały nr 161/XXVII/2012 Rady Miejskiej w Blachownia z dnia 19 grudnia 2012 

roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składane przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię Komisji 

w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVII/2012 Rady Miejskiej w Blachownia z dnia 19 

grudnia 2012 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składane przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVII/2012 Rady Miejskiej w Blachownia z dnia 

19 grudnia 2012 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składane przez właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 182/XXXI/2013 w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVII/2012 Rady Miejskiej 

w Blachownia z dnia 19 grudnia 2012 roku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi składane przez właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych została podjęta większością głosów w stosunku 10 głosów „za”, 3 głosy 

„wstrzymuje się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 12. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

zmiany uchwały nr 175/XXIX/2013 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 30 stycznia 2013 roku 
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w sprawie ustalenia stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości zagospodarowanie 

odpadami. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię Komisji 

w sprawie zmiany uchwały nr 175/XXIX/2013 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 30 stycznia 

2013 roku w sprawie ustalenia stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

zagospodarowanie odpadami. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie zmiany uchwały nr 175/XXIX/2013 Rady Miejskiej w Blachowni z dnia 30 

stycznia 2013 roku w sprawie ustalenia stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości zagospodarowanie odpadami. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 183/XXXI/2013 w sprawie zmiany uchwały nr 175/XXIX/2013 Rady Miejskiej 

w Blachowni z dnia 30 stycznia 2013 roku w sprawie ustalenia stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości zagospodarowanie odpadami została podjęta większością głosów 

w stosunku 10 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymuje się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 13. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości w zakresie 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię Komisji 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości w 

zakresie gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

w zakresie gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 184/XXXI/2013 w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości w zakresie gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta 

jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 14. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Blachownia. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię Komisji 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy 

Blachownia. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy 

Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 185/XXXI/2013 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych na terenie Gminy Blachownia została podjęta jednogłośnie – 13 głosów „za”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 15. 
W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Blachownia udział wzięli: 

 

Radny Krzysztof Imiołek nawiązał do rozdziału Rozdział 6, §17, pkt. 2, podpunkt 5 regulaminu 

i poinformował, że temat „walki z odpadami zwierzęcymi” poruszał w interpelacji oraz 

na posiedzeniach Komisji. Dotyczyło to wprowadzenia podatku od psów, który należało 

przeznaczyć w całości na wydatki związane z zakupem pojemników, łopatek, woreczków 

foliowych i nieodpłatnego przekazania na rzecz właścicieli psów oraz utylizacje odchodów. 

Stwierdził, że temat nie znalazł rozwiązania.  

Uważa, że należy dokonać inwentaryzacji psów w trwającej akcji przygotowawczej tzw. 

„śmieciowej” na drukach zgłoszeń oraz przeprowadzenia akcji informacyjnej dla właścicieli 

psów, co byłoby już małym krokiem w kwestii likwidacji zanieczyszczeń pozostawionych przez 

zwierzęta. 

Takiej możliwości (wg jego wiedzy) również nie wykorzystano. 

Prosił o informację jak Gmina jest przygotowana, ewentualnie, kiedy będą przygotowane zadania 

zapisane w Rozdział 6, §17, pkt. 2, podpunkt 5 regulaminu? 

Burmistrz Blachownia Anetta Ujma odpowiedziała, że temat ten był wielokrotnie poruszany 

i wyjaśniany. Na inwentaryzację psów, ewentualne czipowanie, zakup koszy, utylizację potrzebne 

są dodatkowe środki.  

W tym roku jesteśmy zobligowani przez rząd do wprowadzenia ustawy „śmieciowej”, którą 

musimy zrealizować. W związku z tym w tym roku nie planuje się wprowadzenia podatku 

od psów. Uważa, że działania prewencyjne muszą obecnie wystarczyć.  

 

Radny Marek Kułakowski zapytał jak przeprowadzono konsultacje projektu uchwał 

z organizacjami pozarządowymi? 

Radca Prawny Agnieszka Glińska odpowiedziała, że została podjęta uchwała, która określa 

sposób, w jaki mają być prowadzone konsultacje. W terminie 14 dni projekt uchwała powinien 

być zamieszczony na Biuletynie Informacji Publicznej i w tym terminie organizacje mogą 

zgłaszać uwagi. Z informacji, jakie posiada uchwała była zamieszczona na BIP-e i organizacje nie 

zgłosiły uwag. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię Komisji 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Blachownia  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 186/XXXI/2013 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Blachownia została podjęta większością głosów w stosunku 11 głosów „za”, 2 

głosy „wstrzymuje się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 16. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Blachownia w 2013 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię Komisji 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2013 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał przedstawił pozytywną opinię 

Komisji w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2013 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 187/XXXI/2013 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia w 2013 roku została 

podjęta większością głosów w stosunku 11 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuje się”, 0 głosów 

„przeciw”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 17. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek poinformowała, że Komisja nie podjęła opinii 

w sprawie funduszu sołeckiego. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy poinformował, że Komisja nie wyraziła 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Cierpiał poinformował, że Komisja nie 

wyraziła zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Marek Kułakowski poinformowała, że w sprawie funduszu sołeckiego chciałby usłyszeć 

zdanie sołtysów. Osobiści optuje za tym, aby wyodrębnić fundusz sołecki, aby sołectwa stanowiły 

własną lokalność, własną małą ojczyznę.  

Radna Edyta Mandryk również zaproponowała żeby przed głosowaniem wysłuchać zdania 

sołtysów w tej sprawie. 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek wyjaśnił, że Rada na Komisjach wypracowuje 

swoje stanowiska.  

Radny Marek Kułakowski stwierdził, że projekty uchwał na Komisji radni otrzymali zbyt późno 

i nie mogli wypracować swojego stanowiska.  

Radna Bożena Forma uważa, że sołtysi powinni się wypowiedzieć w tej sprawie na sesji, 

ponieważ mieliby możliwość zabrania głosu wobec radnych, urzędników i mieszkańców. 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek poinformował, że Sołtysi będą mieli możliwość 

zabrania głosu w punkcie wolne wnioski. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że fundusz sołecki nie może być 

wykorzystany na wszystkie zadania, są to niewielkie pieniądze. Nie jest prawdą, że mieszkańcy 

nie maja wpływu na to, co się dzieje w sołectwie. Środki, które mogłyby się znaleźć w funduszu 

sołeckim gmina angażuje na projekty unijne tak, aby te drobne projekty trafiały do sołectw. 

Rozbijanie budżetu, który jest uchwalony nie jest korzystne. W każdym budżecie 

są przeznaczone środki na poszczególne sołectwa. W każdym sołectwie jest zadanie 

do wykonania i jest to realizowane niezależnie od tego czy fundusz sołecki jest wprowadzony czy 

go niema.  

W budżecie na jedno z sołectw przeznaczono 600 000 zł na remont drogi. Z funduszu sołeckiego 

sołectwo otrzymałoby 10 000 zł. Uważa, że jest to korzystniejsze dla sołectw a rozdrabnianie 

środków nie. 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek stwierdził, że na pewno każdy z sołtysów chciałby 

mieć fundusz, ale to radni muszą podjąć uchwałę czy wyodrębniamy fundusz sołecki czy nie. 

Radna Bożena Forma uważa, że zabranie funduszu sołeckiego gasi inicjatywę społeczną. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma nie zgadza się ze zdaniem radnej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek poinformował, że zgodnie ze stanowiskiem dwóch 

Komisji głosowany będzie projekt uchwały, że nie wyraża się zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego, § 2 projektu uchwały otrzymuje brzmienie „wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Blachowni”.  

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 188/XXXI/2013 w sprawie funduszu sołeckiego została podjęta większością głosów 

w stosunku głosów 10 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 18. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek poinformował, że wycofuje opinię podjętą przez 

Komisję, ponieważ Komisja  wypracowała pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Blachownia na rok 2013, a nie wypracowała 

opinii do nowego projektu uchwały w sprawie dostosowania obowiązującej uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej do nowych regulacji i zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Blachownia na rok 2013. 
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Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska wyjaśniła, ze zmiana projektu uchwały nastąpiła w skutek 

dostosowania wieloletniej prognozy finansowej do nowych regulacji prawnych. Zgodnie 

z rozporządzeniem Ministra Finansów zmiany należy dokonać do końca marca. Różnice 

pomiędzy projektami uchwał są następujące: wprowadza się, § 3 który mówi 

o upoważnieniu Burmistrza Blachowni do zaciągania zobowiązań. Upoważnienia były podjęte 

przy uchwalaniu budżetu. Nie była wymieniona kwota zobowiązań. Obecne regulacje narzucają 

ustanowienie tej kwoty.  Jest to limit zobowiązań, które podejmuje Burmistrz dla zadań, które nie 

kończą się w danym roku budżetowym. Limit ustala się na kwotę 3 400 000 zł. Uważa, że tej 

wysokości będzie wystarczający z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 

następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki, i z których wynikające 

płatności wykraczają poza rok budżetowy. W załącznikach do uchwały wyodrębnia się rok 

branżowy 2013 plus trzy lata następne.  

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 189/XXXI/2013 w sprawie dostosowania obowiązującej uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej do nowych regulacji i zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Blachownia na rok 2013 została podjęta większością głosów w stosunku: 11 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 19. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

zmian w budżecie gminy i planie finansowym na rok 2013. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Wacław Matuszewski odczytał projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 190/XXXI/2013 w sprawie zmian w budżecie gminy i planie finansowym na rok 

2013 została podjęta większością głosów w stosunku: 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, ·3 

głosy „wstrzymuję się”. 

Na sali obecnych 13 radnych. 

 

Ad pkt 20. 

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Dariusz Szyller przedstawił sprawozdanie 

informujące o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w rejonie działania Komisariatu 

Policji w Blachowni w 2012 roku (sprawozdanie w załączeniu do protokołu).  

W dyskusji nad sprawozdaniem udział wzięli: 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy Komisariat Policji posiada mapy z naniesionymi 

miejscami wypadków drogowych?  

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Dariusz Szyller poinformował, że na naszym 

terenie najwięcej kolizji drogowych odnotowano przy ul. Częstochowskiej (droga krajowa). 

Radny Jerzy Zdunek poinformował, że bardzo duże natężenie ruchu występuje na drodze 

prowadzącej przez Cisie, łączącej Gminy: Wręczyca Wielka, Blachownia i Częstochowa. Zapytał 

czy Komendant ma możliwość przeprowadzenia badania natężenia ruchu? Jest to droga, przy 

której nie ma chodników a podążają po niej dzieci do szkoły.  

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Dariusz Szyller wyjaśnił, że tymi sprawami 

zajmuje się Wydział Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej Policji w Częstochowie. 

Poinformował, że skieruje wniosek o przeprowadzenie badania i poinformuje o udzielonej 

odpowiedzi.  
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Radna Bożena Forma zapytała czy Komisariat może wesprzeć inicjatywę mieszkańców Ostrów 

w sprawie zamontowania lustra na skrzyżowaniu ul. Wspólnej i Konopnickiej oraz wybudowania 

chodnika przy ul. Wspólnej? Jest to odcinek drogi bardzo niebezpieczny, po której poruszają się 

dzieci w drodze do szkoły. 

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Dariusz Szyller poinformował, że każde 

ustawienie znaku drogowego i wszystkie zmiany techniczne pociągają za sobą wysokie koszty 

związane ze zmianą organizacji ruchu, muszą również zapaść odpowiednie decyzje, które 

zatwierdzą projekt ruchu.  

Radny Marek Kułakowski zauważył, że w Blachowni jest bezpieczniej, ponieważ zwiększyły 

się patrole policji i wystawiają mandaty za zakłócanie ładu i porządku. Zapytał czy patrole mogą 

zwracać uwagę na właścicieli psów, którzy nie sprzątają po swoich zwierzętach i czy mogą im 

wystawiać mandaty? Czy policja w tej sprawie może podjąć działania prewencyjne? 

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Dariusz Szyller w policji tak jak w każdej 

instytucji są zadania priorytetowe. W pierwszej kolejności patrole np. mają za zadanie 

wykrywanie i zapobieganie przestępstwom. Problem psów dotyczy całej Polski. Leży 

to w mentalności mieszkańców.  

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek zapytała jak gmina wypada w statystykach 

w porównaniu do gmin powiatu częstochowskiego. 

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Dariusz Szyller odpowiedział, że bardzo dobrze 

w porównaniu do czterech gminnych komisariatów. 

  

Ad pkt 21. 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek przypomniał, że radni mieli możliwość zapoznania 

się ze  sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

na Komisjach Branżowych. Zapytał czy są w tym temacie pytania, wątpliwości? Czy  konieczne 

są wyjaśnienia? 

Wobec braku pytań przeszedł do następnego punktu. 

 

Ad pkt 22. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa za rok 2012 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Sprawozdanie zostało przyjęte większością głosów w stosunku: 10 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 2 głosy „wstrzymuje się” 

Na sali obecnych 12 radnych. 

Ad pkt 23. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji  

Europejskiej za rok 2012. 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Sprawozdanie zostało przyjęte większością głosów w stosunku: 9 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 3 głosy „wstrzymuje się” 

Na sali obecnych 12 radnych. 
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Ad pkt 24. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma udzieliła odpowiedzi na interpelację i wnioski radnych: 

 

Radnej Bożenie Forma w sprawie: 

1. Remontu ulicy Powstańców, Brzozowej, Ogrodowej odpowiedziała, że bieżące 

utrzymanie dróg gminnych będzie prowadzone po ustąpieniu śniegu. Jeśli chodzi 

o gruntowny remont drogi to wniosek będzie wzięty pod uwagę przy konstruowaniu 

budżetu na przyszły rok. 

2. Organizacji spotkań z mieszkańcami gminy Blachownia, osób odpowiedzialnych 

za informację, związaną z nowymi zasadami gospodarowania odpadami 

poinformowała, że po podjęciu wszystkich uchwał w tej sprawie będzie opracowana 

informacja zbiorcza dla mieszkańców. Materiały na temat segregacji odpadów i opłat 

są na bieżąco przekazywane mieszkańcom. Obecnie pracownicy Zarządu Mieniem 

Komunalnym roznoszą deklaracje i pomagają ją wypełniać. Również Sołtysom zostaną 

przekazane materiały w tej sprawie. O ewentualnym spotkania z mieszkańcami radni 

zostaną poinformowani. 

3. Uzupełnienia oświetlenia na ulicy Częstochowskiej wyjaśniła, że został wykonany 

projekt budowy oświetlenia ulicznego. Wszystkie projekty, które zostały wykonane 

na ternie gminy i zostały zgłoszone do dofinansowania unijnego. Dlatego prace 

związane z dobudową oświetlenia są wstrzymane.  

4. Informacji o działaniach zapobiegających rozprzestrzenianiu się barszczu 

Sosnowskiego uważa, że podejmowanie działań w tej sprawie jest przedwczesne 

ponieważ roślina kwitnie od czerwca do września i trudno powiedzieć gdzie będą 

występować„ ogniska”. W okresie wakacji będą podjęte działania w celu 

rozpowszechnienia informacji na temat tej rośliny. 

Radna Bożena Forma poinformowała, że w ubiegłym roku mieszkańcy podawali 

informacje o występowaniu barszczu Sosnowskiego ale nikt się z nimi nie 

skontaktował. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma prosiła o przekazywanie informacji bezpośrednio 

do Urzędu.  

5. Informacji zawartej w „Wiadomościach z Ratusza” dotyczącej opłat za selektywne 

zbieranie odpadów komunalnych, w której podane są błędne kwoty poinformowała, że 

będzie podana informacja o opłatach o segregacji odpadów, która trafi 

do mieszkańców. 

6. Różnicy w kosztach remontów ul. Krętej i ul. Wiśniowej pomiędzy informacją zawartą 

w „Wiadomościach z Ratusza” a danymi z przetargów odpowiedziała, że różnica 

wynika z ustawy o zamówieniach publicznych, która wymaga podania ceny netto 

zadania. W „Wiadomościach z Ratusza” podana jest cena brutto. 

7. Odbioru ulicy Wiśniowej odpowiedziała, że został dokonany odbiór ulicy. 

8. Zatrzymywania przed urzędem i nakładania mandatów przez osoby cywilne 

za przechodzenie w niedozwolonym miejscu. Odpowiedziała, że Urzędnicy nie maja 

możliwości nakładani a mandatów. Trudno odpowiedzieć czy takie zdarzenie miało 

miejsce.  

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Dariusz Szyller dodał, że takie 

sytuacje należy zgłaszać na Policje. Funkcjonariusze Policji nie maja możliwości 

nakładania mandatów po cywilnemu..  

Radnemu Jackowi Chudemu w sprawie wyremontowania ulicy Kruczej, Wroniej i Bocianie, 

poinformowała, że działania będą podjęte. 

Radnej Edycie Mandryk w sprawie: 
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 Sprzątania zanieczyszczeń po psach odpowiedział, że informacja została zamieszczona na 

tablicy ogłoszeń, trafiła do Wspólnot Mieszkaniowych i do Sołtysów. Informacja zostanie 

również zamieszczona na stronie internetowej. Pozostała część interpelacji została 

wyjaśniona przy udzielani odpowiedzi w tej sprawie Radnemu Krzysztofowi Imiołkowi. 

 Zamontowania lampy na ul. Miodowej poinformowała, że wszystkie projekty, które 

zostały wykonane na ternie gminy zostały zgłoszone do dofinansowania unijnego. Dlatego 

prace związane z dobudową oświetlenia są wstrzymane. Jeżeli otrzymamy dofinansowanie 

wówczas oświetlenie będzie bardziej nowoczesne i oszczędne. 

 Uporządkowania trawnika na skwerze przed Szkołą Podstawową odpowiedziała, że prace 

będą wykonywane po ustąpieniu śniegu. 

 Przesunięcia środków przeznaczonych na remont ul. Wielkoborskiej na inny cel, 

wyjaśniła, że droga jest w bardzo złym stanie technicznym i zgodnie z uchwalonym 

budżetem zostanie wykonana w okresie wakacyjnym.  

 Likwidacji kałuży na skrzyżowaniu ul. 1 Maja i Partyzantów odpowiedziała, że drogi 

zostały wysypane tłuczniem, przygotowano podbudowę drogi. Zostanie sprawdzone, 

co można zrobić w sprawie likwidacji kałuży.  

 Przeznaczenia starego budynku OSP wyjaśniła, że decyzja zostanie podjęta 

po wybudowaniu nowej strażnicy i po sprawdzeniu przez inspektora nadzoru czy budynek 

nadaje się do użytku.  

 Zawiadomień o posiedzeniach komisji poinformowała, że jeżeli będziemy 

do tego zobligowani to zawiadomienia zostaną zamieszczone. Informacja, która trafia 

do Radnych jest przekazywana za potwierdzeniem i jest to informacja pełna. 

Radna Edyta Mandryk zapytała czy remont ul. Wielkoborskiej będzie prowadzony 

w całości z budżetu Gminy?  

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że na ten cel są zabezpieczone środki 

w budżecie. Jeżeli będzie możliwość skorzystania z dofinansowania to radni zostaną o tym 

poinformowani.  

Radnemu Jerzemu Zdunkowi w sprawie: 

1. Podjęcia działań w sprawie uporządkowania posesji przy ul. Cisiańskiej 

poinformowała, że działania w tej sprawie zostaną podjęte, będą prowadzone kontrole. 

2. Usunięcia w ramach gwarancji wad w elewacji budynku Szkoły Podstawowej 

w Cisiu i płytek na schodach remizy w Cisiu odpowiedziała, w sprawie budynku 

szkoły działania zostaną podjęte w ramach gwarancji., na schody remizy zostały 

zakupione płytki. 

Radnej Małgorzacie Sukiennik w sprawie: 

1. Ustawienia znaku zakazu parkowania przy bloku ul. Sienkiewicza 9 wyjaśniła, że jest 

to związane ze zmianą organizacji ruchu i będą podjęte działania.  

Radna Edyta Mandryk zapytała, jakie działania będą podjęte na ul. Kruczej i Bocianie? 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że w ramach bieżącego utrzymania dróg 

żeby te uciążliwości, które występują zostały zniwelowane.  

 

Ad pkt 25. 

Wolne wnioski: 

Sołtys Gorzelni Starej Krzysztof Ściubidło nawiązał do interpelacji Radnej Edyty Mandryk 

i poinformował, że stan drogi jest bardzo zły. Uważa, że ze względu na budowę autostrady  

nie można odkładać remontu drogi tak jak sugerowała Radna.  

Sołtys Gorzelni Starej Krzysztof Ściubidło odczytał, list mieszkańców Starej Gorzelni 

do Radnych Rady Miejskiej w Blachowni w sprawie podjętej uchwały dotyczącej powołania 

inkasentów ( list w załączeniu do protokołu). 
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Sołtys Gorzelni Starej Krzysztof Ściubidło uważa, że uniemożliwienie sołtysom zbierania 

podatków jest krzywdzące. Z tego tytułu nie osiągali dużych dochodów. Z tych pieniędzy 

załatwiali różne sprawy społeczne.  

 

 

Ad pkt 30. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady zamknął XXXI sesję 

Rady Miejskiej. 

Protokołowała           

          Wiceprzewodniczący  

Iwona Gawlik             Rady Miejskiej  

               Sławomir Lisek 


